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Daianu: Trebuie sa recântarim cheltuielile, sa ne gândim la acele cheltuieli rigide;

sub nicio forma cresterea pensiilor cu 40%

România trebuie sa-si recântareasca toate cheltuielile, sa amâne din ele, inclusiv pe cele militare, si sa le

regândeasca pe cele rigide, iar cresterea pensiilor cu 40% nu trebuie sub nicio forma facuta, poate cel mult

o indexare cu rata inflatiei a celor mai mici pensii, sustine presedintele Consiliului Fiscal, Daniel Daianu.

"Deficitul pe care noi îl prognozasem, de 4%, fara cresterea pensiilor în acest an nu este un scenariu cu care se mai

poate lucra (...) Ceea ce s-a anuntat azi în sedinta de la Cotroceni arata ca se lucreaza la o restructurare, nu la o

simpla rectificare, a logicii constructiei bugetului, atât cât se poate. Noi trebuie sa regândim constructia bugetului,

sa folosim la maximum fonduri europene, sa cautam sa obtinem de la Comisie o amânare a cofinantarilor, astfel

încât sa nu fie grevat bugetul public, care si asa este foarte sarac. Întelegem ca, desi s-au relaxat regulile fiscale în

Uniunea Europeana, aceasta nu înseamna ca poti sa faci orice, sa cheltuiesti oricât. Nici nu avem puterea

economica, nu avem dimensiunea veniturilor fiscale din alte tari, astfel încât trebuie sa încercam sa controlam un

deficit bugetar care foarte usor se poate duce dincolo de 7% din Produsul Intern Brut. Deci, România trebuie sa-si

mentina accesul la finantare pe piata interna si pe piata externa. Trebuie sa recântarim toate cheltuielile, sa

amânam din ele, inclusiv cheltuieli militare. În opinia mea, cheltuiala pentru sanatate echivaleaza cu cheltuiala

pentru arsenal militar. Razboiul este de alta natura, dar tot razboi este. Sa amânam din unele investitii care nu sunt

urgente. Trebuie sa ne gândim si la acele cheltuieli rigide, sub nicio forma cresterea pensiilor cu 40%... Nu stiu, se

poate contempla o crestere cu rata inflatiei si m-as adresa numai celor mai mici pensii, nu tuturor pensiilor, între

care unele sunt foarte mari", a afirmat luni Daianu, la Digi 24.

În viziunea sefului Consiliului Fiscal, toate dividendele companiilor publice trebuie sa ajunga la bugetul de stat,

pentru ca, "daca nu vom întelege ca trebuie sa ne ajutam în primul rând noi între noi, va fi greu ca altii sa aiba

întelegere pentru România".

"În entitatile publice trebuie ca toate dividendele sa mearga la bugetul public, sa nu mai existe bonusuri. Toate

institutiile care au utilitate publica ar trebui sa renunte la bonusuri. Am vazut rezistenta la acea taxa de solidaritate,

însa acea taxa de solidaritate are o logica si are o anumita adâncime a semnificatiei. Daca nu vom întelege ca

trebuie sa ne ajutam în primul rând noi între noi, va fi greu ca altii sa aiba întelegere pentru România. Poate ca

vom reusi sa luam din acei 100 de miliarde de euro anuntati de presedintele Comisiei Europene, poate 1 miliard de

euro. Avem fonduri structurale si de coeziune din care trebuie sa absorbim cât mai mult. Avem o cota la Fondul

Monetar International pe care o putem utiliza, dar sa nu credem ca va exista îngaduinta fata de noi daca nu vom

cauta sa ne ajutam acasa. Trebuie sa existe reguli de frugalitate acasa, care sa vizeze pe toata lumea", a spus Daniel

Daianu.

Acesta a punctat, totodata, faptul ca, prin somajul tehnic, trebuie ajutati cei mai vulnerabili, acelasi exemplu fiind

valabil si în cazul amânarii ratelor, pentru care ar fi fost mai bun un termen de 6 luni.

"Trebuie sa fie ajutati cei mai vulnerabili, cei care într-adevar nu mai pot. Şi somajul tehnic nu afecteaza toata

populatia care poate lucra în România. Cei care sunt în somaj tehnic si, eventual, nu mai pot sa plateasca, merita sa

fie ajutati. Aceasta logica este valabila si în ceea ce priveste amânarea ratelor. Eu nu m-as fi dus la 9 luni, eu m-as

fi dus la 6 luni. În viata trebuie sa gândesti si asa: vad si fac. Nu impui niste termene, nu am niste coordonate de

aplicare... Bugetul public nu este un sac fara fund. Nu avem cum. Nu vom putea sa ne ajutam, nu vom putea sa

alimentam, sa dam resurse primului front daca vom intra în acest carusel al amânarilor foarte lungi. În ceea ce

priveste bancile comerciale, trebuie sa se înteleaga ca împartirea poverii este absolut necesara. Banca Central

Europeana si Autoritatea Europeana pentru Banci au recomandat ca bancile sa nu dea dividende. Acest lucru este

cu atât mai important într-o tara unde sectorul bancar este dominat în larga masura de grupuri europene. Daca
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acesti bani ramân în România, ar putea sa însemne mai multa lichiditate pe piata bancara. Împartirea poverii este

deviza sub care trebuie sa se poarte aceasta lupta", a subliniat presedintele Consiliului Fiscal.

Daianu este de parere ca "în perioada de stare de urgenta, de necesitate, de cadere economica inevitabila", trebuie

protejat capitalul uman.

"A crede ca poti stimula economia în asemenea conditii este o naivitate. Nu se poate face asa ceva! Ce trebuie sa

încerci sa faci, însa, este sa protejezi oamenii, capitalul uman si sa cauti sa diminuezi inevitabilele stricaciuni care

rezulta din aceasta lupta principala. Recesiunea va fi severa. În ceea ce priveste câteva cifre sugestive, de pilda,

daca ma întrebati pe mine, o diminuare între 2% si 3% din Produsul Intern Brut pentru majoritatea economiilor

semnifica o scadere a veniturilor bugetare cu 0,6 - 0,7% din Produsul Intern Brut. O cadere de 6% fata de prognoza

a Produsului Intern Brut ar însemna o diminuare a veniturilor bugetare într-un scenariu sa spunem cât de cât

moderat pe 2% din Produsul Intern Brut", a mentionat Daniel Daianu.
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